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P R O T O K Ó Ł  Nr IX/2014 
z obrad LI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 29 października  2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury 
w Mszanowie i trwała do godz. 13:20. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył LI Sesję Rady Gminy. Po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 14 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecny radny Michał Szwechowicz. Lista obecności stanowi załącznik nr 
1 do protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Kierownik referatu Oświaty Anna Lenckowska 
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych: w Skarlinie Zbigniew Jarzembowski, 

 w Radomnie – Barbara Śmiech 
w Gwiździnach – Hanna Błaszkowska   

- Dyrektor Zespołu Szkół w Jamielniku Marzena Weisgerber 
- Dyrektor Zespołu Szkól w Bratianie Ewa Przybylska   
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z L Sesji Rady Gminy. 
4. Wybór sekretarza obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014 

a)wystąpienia dyrektorów szkół. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2015r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku 

rolnego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków 

transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szkół i 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/67/2011 z dnia 4.11.2011r. w sprawie 
określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

15. Pojęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie 

16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany porządku obrad: 
- Ze względu na brak opinii Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumenta wykreślenie pkt 14 - podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/10 z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie zasad i trybu 
umarzania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Nowe Miasto Lubawskie.  
W miejsce pkt 14:  
- podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/67/2011 z dnia 4.11.2011r. w sprawie 
określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. 
oraz jako punkt 15: 
Pojęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
Dotychczasowe punkty 15 i 16 zostaną przesunięte. 
Innych zmian nie zgłoszono.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad L Sesji. 
Sekretarz obrad L Sesji radny Zbigniew Wiśniewski oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z L Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 4   
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Marcina Bojarskiego.  
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 25 września do 
29 października 2014r.: 
24.09.2014 
- Wójt uczestniczył w zebraniach sołeckich w miejscowościach Skarlin i Lekarty. 
25.09.2014  
- Gratulował mieszkańcom naszej Gminy z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego. 
26.09.2014 
- Spotkał się z Dyrektorem Caritas Brodnica w sprawie ciężkiej sytuacji mieszkaniowej rodziny z 
Nawry. 
- Pan Jan Goździewski reprezentował Wójta podczas spotkania z przedstawicielami Stowarzyszenia 
Domków Letniskowych w Partęczynach. 
27.09.2014 
- Wziął udział w uroczystej projekcji filmu  „Kamienie na Szaniec”. Pokaz filmu odbył się w świetlicy 
wiejskiej w Jamielniku z okazji 75 rocznicy Powstania Państwa Podziemnego.  
29.09.2014 
- Uczestniczył w oficjalnym otwarciu boiska sportowego w Radomnie. Zadanie zostało 
dofinansowane ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2007-2013. Wartość projektu wyniosła prawie 56 tys. zł, w tym ponad 36 tys. zł stanowi 
dofinansowanie unijne.  
30.09.2014 
- Spotkał się z Panią Nadleśniczy Nadleśnictwa Iława w celu omówienia spraw związanych z 
organizacją Święta Niepodległości. 
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01.10.2014 
- Wójt podpisał umowę trójstronną na organizację stażu. 
- Uczestniczył w uroczystym odbiorze zmodernizowanej drogi powiatowej relacji Nowe Miasto 
Lubawskie – Iława. Gospodarzem uroczystości był Powiat Nowomiejski. 
03.10.2014 
- Uczestniczył w uroczystości nadania Sztandaru Komendzie Powiatowej Policji w Nowym Mieście 
Lubawskim.  
06.10.2014 
- Uczestniczył w spotkaniu z rolnikami, którego głównym tematem były zmiany warunków 
przyznawania dopłat bezpośrednich. 
- Wręczył medal z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego Pani, która znalazła się w wyjątkowej 
sytuacji po stracie małżonka na krótko przed zaplanowaną w tym celu uroczystością gminną. 
- Winszował mieszkance Gwiździn z okazji 90-tych urodzin. 
07.10.2014  
- Uczestniczył w uroczystości ślubowania uczniów klasy pierwszej szkoły podstawowej w Zespole 
Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
- Spotkał się  z przedstawicielami organizacji pozarządowych. 
- Uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Bratian, na którym 
omówiono problemy związane z funkcjonowaniem Krainy Brata Jana. 
08.10.2014  
- Wójt zawarł akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej w miejscowości Jamielnik. 
09 - 10.10.2014 – Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
10.10.2014 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas spotkania autorskiego z 
historykiem Mieczysławem Bielskim - autorem książki o Generale Waraksiewiczu. 
12.10.2014  
- Uczestniczył w uroczystości z okazji Dnia Seniora w Jamielniku. 
13.10.2014  
- Spotkał się z pracownikami oświaty z okazji Dnia Edukacji Narodowej. 
15.10.2014  
- Uczestniczył w uroczystości ślubowania uczniów klasy pierwszej szkoły podstawowej w Zespole 
Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. 
17.10.2014  
- Uczestniczył w uroczystym otwarciu wyremontowanej świetlicy w Nawrze. Zadanie zostało 
dofinansowane ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2007  - 2013. 
18.10.2014  
- Uczestniczył w uroczystości przekazania nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
marki Mercedes dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bratianie. Pojazd zakupiono w ramach projektu 
„Zakup samochodu strażackiego dla OSP w Bratianie”, dofinansowanego ze środków Unii 
Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013 
Wartość projektu to prawie 640 tys. zł,  w tym wysokość dofinansowania ponad 500 tys. zł. 
- Wójt wziął udział w spotkaniu z okazji drugiej rocznicy działalności zespołu wokalnego Sami Swoi z 
Tylic. 
20.10.2014 
- Spotkał się z Z-cą Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie 
dokumentacji technicznej budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
21.10.2014 
- Uczestniczył w pasowaniu uczniów klasy pierwszej Szkoły Podstawowej w Radomnie.  
22.10.2014 
- Wziął udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 
23.10.2014 – Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
24.10.2014 
- Podpisał umowę o dofinansowanie projektu pn. „Wydanie publikacji o Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie poświęconej zabytkom gminnym”. Zadanie dofinansowane jest ze środków Unii 
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Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. Planowana 
wartość projektu wynosi prawie 16,5 tys. zł, w tym dofinansowanie ponad 12,5 tys. zł. 
- Podpisał aneksy do umów na dofinansowanie zadań „Budowa boiska w Radomnie” oraz 
„Przebudowa i remont zabytkowej świetlicy w Nawrze” (tzw. aneksy „czyszczące”, regulujące koszty 
po postępowaniach o udzielenie zamówień publicznych).  Zadania zostały dofinansowane ze 
środków Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007  - 2013.   
- Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas podsumowania XVI 
Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas uroczystości ślubowania klas 
pierwszych gimnazjum z Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
25.10.2014 
- Wójt wziął udział w uroczystości przekazania średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego marki 
Star dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Skarlinie. 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Seniora w Pacółtowie. 
27.10.2014 
- Wziął udział w spotkaniu z rolnikami, podczas którego omówiono tematy dopłat bezpośrednich, 
afrykańskiego pomoru świń i uboju zwierząt na użytek własny. 
28.10.2014 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta uczestniczyła w Konferencji nt. Cyfrowa Szkoła 
innowacyjne rozwiązania dla edukacji. 
- Uczestniczył w debacie społecznej nt. działalności Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście 
Lubawskim. 

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 24 września do 28 października br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykonano profilowanie dróg gminnych: Gwiździny - Tylice, Bratian – Pustki , Bratian – Chrośle; 
- nawieziono 315 ton skrywy na drogi: Bratian – Pustki 50 ton, Nowy Dwór Bratiański 50 ton, Bagno 
100 ton, Mszanowo 50 ton, Radomno 65 ton oraz z funduszu sołeckiego 185 ton: Pacółtowo 55 ton, 
Pustki 20 ton, Gryźliny-Chrośle 70 ton, Nawra–łącznik pod Skarlin 40 ton;  
- nawieziono 810 ton tłucznia na drogi gminne: Nawra – łącznik pod Skarlin 10 ton, Pacółtowo 60 
ton, Gwiździny 230 ton, Tylice 200 ton (w tym 10 ton z funduszu sołeckiego), Kaczek 100 ton, 
Skarlin 50 ton, Jamielnik 45 ton, Chrośle – Pustki 65 ton, Mszanowo 50 ton; 
- oczyszczono przydrożne rowy w Kaczku, Pacółtowie i przy drodze Nawra – Nowy Dwór Bratiański, 
- ustawiono betonowe kosze przy przystankach autobusowych w Bratianie,  
- ustawiono znaki drogowe: w Bratanie (znak ustąp pierwszeństwa), Pacółtowie (znak miejscowości i 
koniec miejscowości); przy drodze Gryźliny – Jamielnik (znak przystanek) i w Gryźlinach przy drodze 
powiatowej (znak cmentarz); 
- w Gwiździnach naprawiono wjazd z drogi gminnej do bloków; 
- wykoszono teren przy Orliku, torowisko w Bratianie, skwery przy Urzędzie Gminy i w Gryźlinach, 
- wykoszono pobocza dróg: Nawra–Marzęcice, Nawra-Nowy Dwór Bratiański, Gwiździny– 
Krzemieniewo, Bratian–Nowy Dwór Bratiański i w miejscowościach Nawra, Nowy Dwór Bratiański, 
Pacółtowo, Jamielnik, 
- wycięto zakrzaczenia i przycięto żywopłoty na drodze Gryźliny–Jamielnik, w miejscowościach 
Nowy Dwór Bratiański, Bagno, Bratian, Nawra, 
- przycięto konary drzew i przeprowadzono prace porządkowe na cmentarzu w Gwiździnach, 
- zlikwidowano plantację konopi włóknistych w Bratianie. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec września br. zarejestrowanych było 
586 osób bezrobotnych, czyli o 2 osoby więcej niż według stanu na koniec sierpnia. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na: sporządzanie projektów decyzji z 

zakresu planowania przestrzennego w Gminie Nowe Miasto Lubawskie. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: dostawę oleju opałowego lekkiego 
na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lubawskie i jej jednostek organizacyjnych. 

Stan realizacji inwestycji przedstawia się następująco: 
- Odebrano pierwszy etap budowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Pacółtowie. Obecnie trwa 
realizacja II etapu tej inwestycji; 



5 

 

- Zakończono pierwszy etap budowy ulicy Osiedlowej i Ogrodowej w Bratianie; 
- Trwają końcowe prace przy budowie ulicy Nawra – Ustronie. Obecnie wykonywane jest 
utwardzenie 70-cio metrowego początkowego odcinka drogi poprzez ułożenie kostki polbruk;  
- Gmina oczekuje na uruchomienie zasilania energetycznego do nowych linii oświetlenia drogowego 
w Mszanowie i Bratianie.  
- Zakończono budowę chodnika w Tylicach. Inwestycja została zgłoszona do odbioru; 
- Zakończono prace związane z budową wiaty i ścieżki edukacyjnej w Jamielniku; 
- Zakończono budowę placu manewrowego przy szkole w Radomnie. Oczekuje się jeszcze na 
zgłoszenie do odbioru; 
- Zakończono prace związane z utwardzeniem kostką polbruk pobocza wzdłuż ogrodzenia 
cmentarza w Tylicach; 
- Zamontowano wiaty przystankowe w Radomnie, Gwiździnach i w Bratianie; 
- Wykonano remont wentylacji świetlicy w Pacółtowie; 
- Wytyczono i wyprofilowano nowy przebieg części ulicy Kasztanowej w Jamielniku. 
- Zakończono budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Nawra – Ustronie; 
- Wymieniono ławki na stadionie w Bratianie; 
- W trakcie realizacji jest budowa boiska do piłki plażowej w Pustkach; 
- Przystąpiono do prac związanych z budową lokalnych sieci i przyłączy wodociągowych w 
Mszanowie, Bratianie i Nawrze; 
W dniu 29 września br. złożono wniosek o dofinansowanie  zadania na przebudowę drogi gminnej 
Skarlin–Podlaszewo w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych Etap II  
Bezpieczeństwo–Dostępność–Rozwój. Planowana wartość zadania to  prawie 3,8 mln zł, w tym 
wysokość dofinansowania 1,9 mln zł. 
W dniu 13 października br. złożono wniosek  o dofinansowanie zadania pn. „Jamielnik ćwiczy pod 
chmurką” – siłownia zewnętrzna na terenie Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. Celem 
inwestycji jest poprawa jakości życia uczniów i mieszkańców Jamielnika. Wnioskodawcą jest Gmina 
Nowe Miasto Lubawskie, przy czym wniosek został przygotowany i złożony przez pracowników 
szkoły. Planowana wartość projektu to ponad 36 tys. zł, w tym wysokość dofinansowania ze środków 
Wojewody Warmińsko–Mazurskiego prawie 29 tys. zł.  
W dniu 15 października br. przedstawiciele Warmińsko–Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego 
przeprowadzili kontrolę inwestycji „Przebudowa drogi gminnej Gwiździny-Krzemieniewo”. Kontrola 
zakończyła się wynikiem pozytywnym.  
W dniu 30 września br. komisja dokonała odbioru technicznego następujących inwestycji: 
- sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Pacółtowo - Zadanie I, długość sieci 1,1 km, całkowita 
wartość inwestycji 651.114,18 zł; 
- sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Nawra Ustronie, o długości 0,9 km, całkowita wartość 
inwestycji 263.489,25 zł;  
- sieci wodociągowej w miejscowości Pacółtowo, o długości 150m, całkowita wartość inwestycji 
21.633,42 zł. 

Zakończono akcję nasadzeń drzew i krzewów pn. „Więcej zieleni w naszej Gminie”. Obecnie trwa 
przygotowanie wniosku o płatność. 

Zakupiono rośliny do nasadzeń w Jamielniku w celu zabezpieczenia skarp przy ulicach Lipowej i 
Kasztanowej oraz brzegów stawu. Realizacja nastąpi w bieżącym tygodniu. 

Gmina oddała do schroniska dla bezdomnych zwierząt 7 psów (zbyt długo przebywały w kojcach 
na terenie ZUK), 2 psy przekazano do adopcji. 

Na podstawie porozumienia zawartego pomiędzy Wojewodą Warmińsko-Mazurskim, a Gminą 
Nowe Miasto Lubawskie w sprawie powierzenia Gminie prowadzenia zadań z zakresu administracji 
rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych zwiększono dotację o 
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dodatkowe 3 tys. zł. z przeznaczeniem na prace remontowe na mogile wojennej w Jamielniku. 
Podpisano umowę z wykonawcą. Prace są w toku. 

W dniu 26 września br. odbyło się spotkanie przy wiadukcie kolejowym w Jamielniku w celu 
ustalenia przyczyn występowania utrudnień po ulewnych opadach oraz sposobu ich usunięcia. 
Ponadto spotkanie miało na celu ustalenie stron odpowiedzialnych za stan odwodnienia jezdni pod 
wiaduktem kolejowym. Organizatorem spotkania było PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Podczas 
spotkania ustalono, że Zarząd Dróg Powiatowych oczyści 4 studzienki oraz przykanaliki pomiędzy 
nimi oraz usunie nadmiary ziemi wzdłuż ścian wiaduktu kolejowego, natomiast PKP udrożni kolektor 
odprowadzający wodę opadową wzdłuż toru nr 1 linii 353. Termin wykonania prac ustalono na 
30.10.br. 

W okresie od 31 lipca do 19 sierpnia br. Urząd Kontroli Skarbowej przeprowadził postępowanie 
kontrolne w zakresie rzetelności deklarowanych podstaw opodatkowania oraz prawidłowości 
obliczania i wpłacania podatku od towarów i usług za poszczególne okresy rozliczeniowe od lipca 
2013r. do grudnia 2013r. oraz od lutego 2014r. do kwietnia 2014r. W wyniku przeprowadzonych 
czynności kontrolnych nie stwierdzano nieprawidłowości. 

W okresie od 10 lipca br. do 20 sierpnia br. Urząd Kontroli Skarbowej przeprowadził postępowanie 
kontrolne w zakresie rzetelności deklarowanych podstaw opodatkowania oraz prawidłowości 
obliczania i wpłacania podatku od towarów i usług za miesiąc styczeń 2014 r. oraz maj 2014 r. W 
wyniku kontroli Gmina Nowe Miasto Lubawskie złożyła korektę deklaracji dla podatku od towarów i 
usług VAT-7 za styczeń 2014 r. Po dokonaniu korekty UKS nie sformułował żadnych wniosków ani 
wskazań. 
Zarządzenia wydane w okresie od 25 września do 29 października 2014r.:  
- 26.09.2014r. w sprawie powołania rzeczoznawcy ds. szacowania wartości rynkowej: zwierząt, 
produktów pochodzenia zwierzęcego w rozumieniu przepisów o produktach pochodzenia 
zwierzęcego, jaj wylęgowych, pasz oraz sprzętu zniszczonych z nakazu organu Inspekcji 
Weterynaryjnej, 
- 29.09.2014r. w sprawie zmiany Planu kontroli zarządczej na 2014 r. w Urzędzie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie i jednostkach organizacyjnych Gminy, 
- 29.09.2014r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót: 
„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Pacółtowo zadanie I, zlokalizowanej na 
działkach nr 339, 342, 273, 213, 224, 227, 228/3, 228/1, 235, 239, 249, 251, 252, 254, 260, 381/1, 
381/2, 380/2, 263/4, 264, 230, 234, 241, 242, 248, 247, 370, 371, 265, 270/4, 270/6, 270/1, 270/5, 
373 – obręb Pacółtowo,  144/3 – ul. Zdrojowa, obręb 13 Nowe Miasto Lubawskie”.  
„Budowa odcinków sieci kanalizacji sanitarnej – skrzyżowania sieci kanalizacji sanitarnej z drogą 
wojewódzką nr 538, zadanie I, odc. Nowe Miasto Lubawskie – Uzdowo, w km 59+115, 59+189, 
59+328, 59+427, w graniach pasa drogowego stanowiącego dz. nr 240/2, obręb Pacółtowo, 
jednostka ewidencyjna Gmina Nowe Miasto Lubawskie”, 
- 30.09.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014r., 
- 30.09.2014r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie na 2014r., 
- 30.09.2014r. w sprawie wprowadzenia „Wytycznych w zakresie zasad przechowywania  i 
archiwizacji dokumentów związanych z realizacją projektów dofinansowanych ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia i Mazury na lata 2007-2013  realizowanych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie”, 
- 1.10.2014r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. nr 216/64 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 7.10.2014r. w sprawie upoważnienia pracownika Urzędu Gminy do prowadzenia czynności 
związanych ze sporządzaniem aktów pełnomocnictw do głosowania, 
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- 7.10.2014r. w sprawie zasad i trybu informowania Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie o 
zagrożeniach  i zdarzeniach kryzysowych występujących na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 8.10.2014r. –w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia zniszczenia roślin konopi 
znajdujących się na działce 623 obręb geodezyjny Bratian, 
- 13.10.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014r., 
- 13.10.2014r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie na 2014 rok, 
- 17.10.2014r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Sołtys Anna Dymowska złożyła następujące wnioski: 
- o dostosowanie oświetlenia ulicznego do zmienionego czasu. W tej chwili oświetlenie wyłącza się o 
22:00, co jest utrudnieniem dla mieszkańców wracających do domu od pociągu przyjeżdżającego do 
Jamielnika o godz. 22:40. 
- o oczyszczenie stawu z butelek, które wystają, w związku z obniżeniem się lustra wody. Będzie to 
przeszkodą dla korzystających ze stawu podczas zimy. Proponowała zaangażować Ochotniczą 
Straż Pożarną w ramach ćwiczeń. 
- o założenie oddzielnego licznika w świetlicy dla Ochotniczej Straży Pożarnej. 
- o naprawę schodów do świetlicy.   
 
Sołtys Edward Namsołek wnioskował o usunięcie zakrzaczeń na drodze powiatowej z Nowego 
Dworu do Jamielnika oraz o ustawienie znaku „śliska jezdnia” na drodze krajowej nr 15 w Bratianie 
na moście. Znak został usunięty po wypadku.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zgłosił do radnego powiatu nowomiejskiego, że na drodze 1333N od 
Łąk Bratiańskich do Nowego Dworu jest bardzo dużo pęknięć i uszkodzeń. Czy Zarząd Dróg 
przewiduje profilaktyczne naprawy przed zimą, bo później będzie tylko kosztowne łatanie dziur.  
Zapytał Pana Wójta czy droga Radomno – Gryźliny będzie naprawiona, pytał o to już kilkakrotnie. 
Radny zapytał także, czy protokół odbioru boiska w Radomnie jest podpisany. Zgłosił uwagi i 
chciałby wiedzieć jak zostały załatwione. 
Radny Kotewicz również o koszt zakupu kosza betonowego.  
Wnioskował także o uzupełnienie płytek na bocznych ścianach schodów przy świetlicy w Pustkach. 
Płytki w tym miejscu zostały położone wcześniej, aniżeli na podłożu i powstała różnica w poziomie. 
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o nawiezienie ul. Okrężnej w Bratianie na odcinku od wjazdu 
na zakręcie. Przypomniał, że plac zabaw, zgodnie z obietnicą na zebraniu miał być doprowadzony 
do użyteczności. Pan sołtys prosił o więcej informacji na temat obwodnicy.  
 
Radny Stefan Ławicki zgłosił, że oświetlenie na ul. Grunwaldzkiej, Sportowej i Polnej częściowo nie 
świeci i lampy przerywają. Radny wnioskował także o budowę w przyszłym roku siłowni na świeżym 
powietrzu, najlepiej przy boisku Orlik.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski ponowił wniosek zgłoszony w lipcu, o wycięcie drzewa-suszki nad 
huśtawką na placu zabaw w Chroślu.  
Sołtys uważa, że tak duża ilość tłucznia na drogi w Chroślu nie została nawieziona, o czym mówił 
Pan Wójt. Na głównej drodze z Chrośla do Gryźlin jest duża dziura. Owszem w początkowym 
odcinku jest nawieziona. Dalszy odcinek należy już do Gryźlin, sołectwo nie wyraża chęci 
przeznaczenia pieniędzy z funduszu sołeckiego na tę drogę, bo twierdzą, że nie korzystają z niej. 
Mieszkańcy Chrośla jeżdżą tą drogą do kościoła. Cały odcinek wymaga remontu. 
 
Radna Halina Sieńska wnioskowała o budowę oświetlenia ulicznego w Łąkach Bratiańskich od 
strony ulicy Kolejowej. 
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Wójt odpowiedział, że jedna strona ulicy należy do miasta, a druga od strony ul. Iławskiej do Gminy 
tj. około 100-150 metrów. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o usunięcie linii wiszących nad przejazdem kolejowym nad 
drogą powiatową z Łąk do Nowego Dworu. Ten sam problem dotyczy również Gminy, bo Gmina 
przejęła torowisko i na całej długości wiszą te linie. 
Zapytał czy prawdą jest, że na Komisji, która powstała i miała wykluczyć ewentualnie Komisję 
Budżetu w przyszłej Radzie, mówi się o zmianie nazwy Komisji Rolnictwa. Prosił o nie zmienianie 
nazwy Komisji Rolnictwa, bo jest to gmina typowo wiejska i słowo „Komisja Rolna” musi widnieć na 
początku.  
W sprawozdaniu Pan wójt mówił o zlikwidowaniu plantacji konopi w Bratianie, a na wczorajszym 
spotkaniu Pan Komendant Powiatowy Policji mówił, że nie ma problemów z narkotykami. 
 
Radna Mirosława Granica stwierdziła, że nie jest prawdą, iż zakończono prace przy ścieżce 
edukacyjnej w Jamielniku dlatego, że tabliczki nadal stoją w miejscu niewidocznym. Zwróciła uwagę 
po raz kolejny, że tabliczki z nazwą ulic są tylko z jednej strony, prosiła o dokończenie oznaczania 
ulic. 
 
Sołtys Ewa Makowska wnioskowała o zabezpieczenie i oznaczenie stopnia, który powstał po 
wybudowaniu chodnika w Tylicach, w miejscu łączącym teren przed świetlicą z chodnikiem. 
Konieczne są barierki.  
 
Radna Barbara Grzywacz wnioskowała o zawieszenie lampy oświetleniowej przy byłej masarni w 
Jamielniku oraz 1 lampy przy drodze z Gryźlin do Radomna. W tych miejscach jest bardzo ciemno. 
Prosiła o zlikwidowanie zagłębienia przy wyjeździe z drogi gminnej w Bagnie na drogę powiatową 
Jamielnik-Radomno.  
 
Sołtys Edward Namsołek poinformował, że lampa przy drodze Gryźliny – Radomno w dniu 
dzisiejszym jest zakładana. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał czy to prawda, że teraz po oddaniu nowej drogi do użytku w 
Bratianie, wpłynął wniosek o budowę przyłącza wodociągowego.  
 
Ad 7 
Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014 

a)wystąpienia dyrektorów szkół. 

Kierownik Referatu Oświaty Anna Lenckowska przedłożyła zebranym sprawozdanie z realizacji 
zadań oświatowych w Gminie w roku szkolnym 2013/2014. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
Dyrektorzy poszczególnych Szkół przedłożyli sprawozdania, które stanowią załączniki: Zespołu 
Szkół w Bratianie załącznik nr 6 do protokołu, Szkoły Podstawowej w Gwiździnach – załącznik nr 7, 
Zespołu Szkół w Jamielniku – załącznik nr 8, Szkoły Podstawowej w Radomnie – załącznik nr 9, 
Szkoły Podstawowej w Skarlinie – załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Pytań nie zadano. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014r. 
Skarbnik Joanna Artuszewska omówiła zmiany w budżecie Gminy. 
Załącznik nr 1 dochody: 
- w rozdziale 01095 zwiększenie  o kwotę 191.899,12 zł, jest to dotacja na zwrot podatku 
akcyzowego dla rolników, 
- w rozdziale 75075 – dotacja z PROW w kwocie 12.578,40 zł, na zadanie „wydanie publikacji o 
Gminie promująca zabytki”,  
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-  w dziale 800 oświata i wychowanie – Szkoła Podstawowa w Radomnie pozyskała darowiznę w 
wysokości 26.099,70 zł,  
- w rozdziale 852 – pomoc społeczna – dotacja na wypłatę świadczeń rodzinnych w wysokości 
105.534 zł,  
- w rozdziale 85213 – dotacja na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 
pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej w wysokości 7.853 zł, 
- w rozdziale 85214  zmiana paragrafu,  
- w rozdziale 85295 dotacja w wysokości 15 939 zł na wspieranie osób uprawnionych do dodatku 
pielęgnacyjnego,  
- dotacja na dożywianie w kwocie 80 744 zł, 
- w rozdziale 85415 – dotacja w wysokości 103 360 zł na wypłatę stypendiów socjalnych oraz 3 884 
zł na zakup podręczników z programu rządowego wyprawka szkolna. 
Załącznik nr 2 – wydatki: 
- w dziale 01010 – infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększenie o 13 900 zł na budowę 
sieci wodociągowych, 
- w rozdziale 01095  - wprowadzenie dotacji na zwrot podatku akcyzowego w wysokości 188 136,39 
zł, pozostała kwota przeznaczona została na obsługę zadania, 
- w rozdział 616 – drogi publiczne gminne,  zmiana paragrafu oraz zwiększenie o 1000 zł na zakup 
wiat przystankowych, 
- dział 70005 w § 614 przesunięcie ze składek na wynagrodzenia 60 zł, oraz w § 4300 – zakup usług 
pozostałych zmniejszenie o 21 429, 69 zł, które nie będą wykorzystane, 
- w rozdziale 75075 – promocja jednostek samorządu terytorialnego przesunięcie  między 
paragrafami oraz wprowadzenie dotacji w kwocie 12 578 zł na wydanie publikacji o Gminie, wkład 
własny Gminy na to zadanie 3 829,60 zł, 
-  w rozdziale 80101 – szkoły podstawowe w § 254 zwiększenie dotacji dla Niepublicznej Szkoły w 
Tylicach oraz zwiększenie o 900 na oddziały przedszkolne w tej szkole,  kwoty dotyczą tylko 
października. Natomiast w § 4210, 4240 i 4300 wprowadzono środki z darowizny dla Szkoły w 
Radomnie. 
- w rozdziale 85154 – przeciwdziałanie alkoholizmowi zmiany pomiędzy paragrafami,  
- w dziale 852 pomoc społeczna zwiększenie o kwotę dotacji 210 070 zł oraz przesunięcia na 
wniosek Kierownika OPS. 
- w rozdziale 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, dotacja do projektu „od 
bierności do aktywności”, 
- w rozdziale 854 wprowadzono dotację na stypendia i wyprawki szkolne, 
- w rozdziale 90003 – zmniejszenie o 1000 zł i przesunięcie na inne wydatki,  
- w rozdziale 92109 – przesunięcie kwoty 1500 zł na wynagrodzenie dla administratorów świetlic. 
W załączniku nr 3:  
- w pozycji 6 zmniejszenie o kwotę 1000 zł dot. budowy sieci wodociągowej w Pacółtowie, 
- w pozycji 10 – budowa sieci wodociągowej w Mszanowie zwiększenie o 3900 zł do łącznej kwoty 
12400 zł,  
- w pozycji 11 – budowa sieci wodociągowej w Bratianie zwiększenie o 11000  zł do kwoty 23 500 zł, 
- w pozycji 30 - zakup wiat przystankowych zwiększenie o 1000 zł, 
- pod poz. 41 – budowa boiska sportowego w Radomnie zwiększenie o 8000 zł są to środki 
pochodzące z darowizny. 
W załączniku nr 4 dodano ostatnią pozycję – wydanie publikacji o Gminie poświęconej zabytkom 
gminnym na łączną kwotę 16408 zł, 
W załączniku nr 5 zwiększenie o kwotę dotacji – zwrot podatku akcyzowego oraz dotacji na 
świadczenia rodzinne. 
W załączniku nr 6 –zestawienie planowanych dotacji udzielonych z budżetu  jednostki, dotyczy 
uwzględnienia dotacji dla szkoły w Tylicach o kwotę 2800 zł oraz 900 na oddział przedszkolny w tej 
szkole. 
W załączniku nr 7 – rachunek samorządowych jednostek prowadzących działalność na podstawie 
ustawy o systemie oświaty zwiększenie kwoty dochodów i wydatków o 2090 zł.  
Pani Skarbnik poinformowała, że w uchwale dokonała również poprawek błędnych kwot podanych w 
uchwale z dnia 24 września 2014r.  
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Radna Barbara Grzywacz zapytała, czy publikacja ukazała się.  
Wójt odpowiedział, że jeszcze nie. Podpisana została umowa z Marszałkiem Województwa. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/354/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013  w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2015r. 
W związku z ustaleniem projektu stawek podatku od nieruchomości podczas posiedzenia wspólnego 
Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/355/2014 w sprawie okre ślenia 
stawek podatku od nieruchomo ści na 2015r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku 
rolnego. 
 
W związku z ustaleniem większością głosów podczas posiedzenia wspólnego Komisji o obniżce 
średniej ceny skupu żyta z maksymalnej kwoty 61,37 zł na 60 zł, Przewodniczący zapytał, czy są 
pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/356/2014 w sprawie obni żenia 
średniej ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku rolnego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/357/2014 w sprawie 
możliwo ści składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomoc ą środków 
komunikacji elektronicznej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szkół i 
placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
Przewodniczący przypomniał, że projekt został omówiony na komisji. Zmiana dotyczy zapisu, że 
komisja nie musi żądać od wnioskodawcy udokumentowania poniesionych wydatków na leczenie. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/358/2014 w sprawie  zmiany 
regulaminu funduszu zdrowotnego dla nauczycieli szk ół i placówek o światowych 
prowadzonych przez Gmin ę Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
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zabytków. 
W związku z omówieniem tej uchwały na komisji, Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba 
ponownego omawiania oraz czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/359/2014 w sprawie okre ślenia 
zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac kons erwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt ków. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/67/2011 z dnia 4.11.2011r. w sprawie określenia 
rocznych stawek podatku od środków transportowych. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr LI/360/2014 w sprawie  zmiany 
uchwały nr XIII/67/2011 z dnia 4.11.2011r. w sprawi e określenia rocznych stawek podatku od 
środków transportowych . 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
Przewodniczący wyjaśnił, że na poprzedniej Sesji Rada powołała doraźną komisję, której zadaniem 
było opracowanie zmian Statutu. Komisja odbyła jedno spotkanie i zajmowała się tylko komisjami 
Rady Gminy. Intencją było skrócenie nazw komisji i zmniejszenie ich liczby po to, aby były bardziej 
liczne. Proponuje się także zwiększenie liczby członków Komisji Rewizyjnej z 3 do przynajmniej 5 
osób.  
Sekretarz wyjaśniła, że zaproponowana początkowo nazwa „komisja rolnicza”, po konsultacji z radcą 
prawnym stwierdziliśmy, że w zakresie działania Gminy nie ma, ani rolnictwa, ani leśnictwa. W 
związku z tym trudno nazywać komisję w odniesieniu do zadań, którymi Gmina nie zajmuje się. 
Dlatego za sugestią Pana Wójta proponuje się „komisję środowiskowo-rolną”.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski proponuje zmienić na „rolno-środowiskową”. Gmina jest typowo 
rolnicza, czy rolnicy już są niepotrzebni.  
 
Radca odpowiedział, że nie chodzi o to, czy rolnicy są niepotrzebni, bo są potrzebni. Nikt nie 
kwestionuje, że Gmina jest rolniczą. Chodzi i kontekst prawny. Zadania własne Gminy określa 
ustawa o samorządzie gminnym i kilka innych aktów prawnych. Żaden z tych aktów nie mówi, że 
zadaniem własnym Gminy są sprawy rolnictwa. Byłoby niezręcznie, że tworzymy komisję w sferze, 
która nie jest zadaniem własnym Gminy. Oczywiście Gmina nie może pominąć spraw rolnych, tylko 
nie tak wprost. Dlatego nazwa proponowana jest właściwa.  
 
Wójt uważa, że może być „rolno-środowiskowa”. 
 
Przewodniczący wyjaśnił, że zadania komisji budżetowej zostały włączone do komisji gospodarki i 
infrastruktury. Zadania w zakresie porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej zostały 
przesunięte do komisji rolno-środowiskowej. W statucie pozostaje zapis, że radny może być 
członkiem najwyżej dwóch komisji. 
 
Radny Stefan Ławicki uważa, że sprawy bezpieczeństwa bardziej odpowiadają komisji społecznej, 
aniżeli rolno- środowiskowej.  
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Przewodniczący Rady i kilku radnych odpowiedziało, że komisja społeczna ma obszerny zakres 
zadań.  
 
Przewodniczący zapytał, kto jest za wnioskiem radnego Ławickiego. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowały 3 osoby, przeciw 9 osób. 
Wniosku nie przyjęto.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych, ani 
wstrzymuj ących, podj ęła uchwał ę Nr LI/361/2014 o zmianie uchwały w sprawie statutu  Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Pan Wójt uzupełnił odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone na Sesji w dniu 24.09.2014r.: 

Pani Annie Dymowskiej na wniosek w sprawie zorganizowania dowozu dzieci z Repetajki do 
szkoły odpowiedział, że wniosek został zrealizowany. Wcześniej tę samą petycję zgłosili 
mieszkańcy. Nowy przystanek autobusowy został umiejscowiony przy nowej drodze Jamielnik – 
Gryźliny. 

Pani Ewie Makowskiej w sprawie  kolejnych uszkodzeń urządzeń na placu zabaw Pan Wójt 
odpowiedział, że w związku ze zbliżającym się sezonem zimowym urządzenia nie będą już w 
bieżącym roku naprawiane. W projekcie budżetu na 2015 rok zamierzamy uwzględnić środki na 
naprawę i konserwację placów zabaw. Jeżeli pojawią się możliwości to będziemy również aplikować 
o środki z zewnątrz. 

Pani Sołtys Makowska zgłosiła również zły stan drogi przy krzyżu w Tylicach.  
Gmina wystąpiła z wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o usunięcie nierówności. 

Pani Ewa Makowska pytała również o rodzaj opału, który będzie mógł być używany po 
zmianie ogrzewania w Szkole Podstawowej w Tylicach. Wójt odpowiedział, że zastosowano 
palenisko na pelet. Zgodnie z informacją uzyskaną od wykonawcy oszczędność kosztów będzie na 
poziomie 55-65% w stosunku do ogrzewania olejowego. 

Sołtys Edward Namsołek i radny Przemysław Kotewicz wnioskowali o przeprowadzenie 
remontu drogi Gryźliny – Radomno. Przyczyną znacznego pogorszenia stanu tejże drogi gruntowej 
było zorganizowanie na niej objazdu podczas remontu drogi powiatowej Nowe Miasto Lubawskie-
Iława. Z informacji uzyskanych z Zarządu Dróg Powiatowych wynika, że po przeglądzie drogi, który 
nastąpił zaraz po zakończeniu prac, Zarząd Dróg Powiatowych zlecił wykonawcy drogi naprawę 
fragmentu naszej drogi gruntowej. ZDP poinformował nas, że nie otrzymał pisma od mieszkańców. 
Jeżeli je otrzymają, przekażą do wykonawcy po czym wyznaczony zostanie termin spotkania, 
podczas którego zostaną dokonane dalsze ustalenia.  

Pani Mirosława Granica podczas wrześniowej Sesji wnioskowała o oznakowanie nowej drogi 
- ul. Kasztanowej w Jamielniku. Wniosek jest w trakcie realizacji. 

Pani Radna Granica wnioskowała również o ustawienie kosza na śmieci przy altance w 
Jamielniku. Zadanie zostało zrealizowane. 

Pan Radny Marcin Bojarski wnioskował o ustawienie lustra na skrzyżowaniu w Chroślu. 
Zadanie jest w trakcie realizacji. 

W związku z wnioskiem Pana radnego Ławickiego, Gmina wystąpiła z pismem do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o przeanalizowanie przyczyn wypadków na moście w Bratianie. 

Na wniosek Pana radnego Ławickiego na terenie Gminy trwa przegląd oświetlenia ulicznego. 
 Pan Radny Szczepański wnioskował o oczyszczenie rowu na Rojewie. Zlecono wykonanie 
tego wniosku po zakończeniu wcześniej zaplanowanych prac drogowych. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
Pani sołtys Annie Dymowskiej: 
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- w sprawie uregulowania oświetlenia ulicznego, Pan Wójt odpowiedział, że wniosek będzie 
realizowany w najbliższym czasie, 
- w sprawie oczyszczenia stawu w centrum wsi Jamielnik i wykorzystania w tym celu OSP, Pan Wójt 
odpowiedział, że  wspólnie z sołectwem i Ochotniczą Strażą Pożarną zadanie jest możliwe do 
wykonania.  
- w sprawie odłączenia straży od wspólnego ze świetlicą licznika energetycznego, Pan Wójt 
odpowiedział, że  działania w tej kwestii są już podejmowane.  
- w sprawie naprawy schodów do świetlicy, wniosek zgłoszono również na zebraniu wiejskim, w 
przyszłym roku zostanie zrealizowany.  
Wójt apelował do sołtysów, aby w funduszu sołeckim przewidywać pieniądze na bieżące wydatki.  
- Wnioski Pana sołtysa z Gryźlin dotyczyły powiatu i radny powiatu je przyjął. 
- radnemu Kotewiczowi w sprawie drogi Radomno-Gryźliny Pan Wójt odpowiedział, że toczą się 
rozmowy z Powiatem. Wcześniej Gmina wystosowała pismo w tej sprawie. Powiat jest przychylny, 
aby wspólnie dokonać naprawy, ale oczekują pisma mieszkańców w celu wsparcia działań. 
Radny Kotewicz stwierdził, że pisma były bezpośrednio wysyłane. W sprawozdaniu Pan Wójt czytał, 
że Zarząd Powiatu zlecił naprawę drogi wykonawcy. 
Sekretarz odpowiedziała, że drobne prace zostały wykonane. 
Wójt odpowiedział, że niewielki zakres prac był zlecony. 
Radny Kotewicz zaprzeczył. Na tej drodze nie było żadnych prac. 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że taką informację otrzymał z Powiatowego Zarządu Dróg.  
Radny Kotewicz odpowiedział, że jedyne prace naprawcze wykonali na posesji Pana Ćwiklińskiego i 
na kawałku drogi gminnej w pole.  
Wójt odpowiedział, że Zarząd Dróg proponuje spotkanie i prosił Pana radnego o uczestnictwo w celu 
wyjaśnienia wątpliwości.  
- W sprawie uwzględnienia wniosków radnego Kotewicza dotyczących boiska w Radomnie, Pan 
Stanisław Bielecki odpowiedział, że zostały przekazane do Zakładu Usług Komunalnych do 
realizacji. 
- na pytanie radnego Kotewicza w sprawie kosztu zakupu kosza betonowego Pan Wójt 
odpowiedział, że cena zakupu kosza wynosi 440 zł, a z transportem 480 zł. 
- wniosek w sprawie uzupełnienia płytek na schodach do świetlicy w Pustkach Pan Wójt przyjął. 
- Panu sołtysowi z Bratiana na wniosek w sprawie nawiezienia tłuczniem na zakręcie na ul. Okrężnej 
odpowiedział, że zadanie zostanie przekazane do realizacji.  
- w sprawie naprawy urządzeń na placach zabaw Pan Wójt odpowiedział, że w bieżącym roku nie 
będą wykonywane. Po każdym zgłoszeniu Kierownik Bielecki dokonuje oględzin tych placów.  
Pan Stanisław Bielecki wyjaśnił, że place zabaw, które mamy są już zniszczone i zużyte. Naprawy 
nie dają rezultatów na dłuższy czas, bo niszczeją następne elementy. W przyszłości trzeba 
planować zakup droższych, ale bardziej trwałych elementów.  
Radna Barbara Grzywacz zwróciła uwagę, aby rozeznać możliwość uzyskania dofinansowania na 
place zabaw. Uważa, że wyposażenie placów zabaw powinno być zróżnicowane w zależności od 
wielkości wsi.  
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął LI sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                              Przewodniczący Rady Gminy  
 
Marcin Bojarski                                                                            Roman Biegajski                         


